
Folketinget
Retsudvalget
Christiansborg
1240 København K

Administrationsafdelingen

Dato: 9. juni 2010
Kontor: Økonomikontoret
Sagsbeh: Cecilie Maarbjerg 

Qvist
Sagsnr.: 2010-0030-0049
Dok.: 7429

Slotsholmsgade 10
1216 København K.

Telefon 7226 8400
Telefax 3393 3510 

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 971 (Alm. del), som Folke-

tingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 20. april 2010. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

Lars Barfoed

/

John Vestergaard

Retsudvalget 2009-10
REU alm. del Svar på Spørgsmål 971
Offentligt



2

Spørgsmål nr. 971 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes redegøre for, i hvilket omfang en politi-
mæssig arbejdsopgave som ”klipning” af nummerplader fra 
bilister, der mangler at betale vægtafgift, kunne varetages af 
civilt uddannet kontorpersonale i stedet for af politiuddannet 
personale, og i hvilket omfang dette allerede sker i dag.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelse af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Det er Rigspolitiets vurdering, at der i forbindelse med be-
handling af sager om inddragelse af nummerplader kan være 
arbejdsopgaver, som har karakter af støttefunktioner og/eller 
har ekspeditionsmæssig karakter, og som eventuelt i videre 
omfang kunne varetages af ikke-politiuddannet personale. 
Den faktiske inddragelse af nummerplader, herunder udførel-
se af eventuel yderligere efterforskning, inden nummerpla-
derne inddrages, er imidlertid som udgangspunkt en opgave, 
der bør varetages af politiuddannet personale. Det bemærkes i 
den forbindelse endvidere, at det kun er politiet (politiuddan-
net personale), der kan gennemtvinge en udlevering, hvis 
nummerpladerne ikke udleveres frivilligt. 

Det skal bemærkes, at det af tidsmæssige årsager ikke har 
været muligt at foretage en nærmere høring af politikredsene 
i relation til spørgsmålet om, i hvilket omfang civilt uddannet 
kontorpersonale i dag varetager inddragelse af nummerpla-
der, og hvorvidt det vil være muligt og hensigtsmæssigt at 
ændre fordelingen af arbejdsopgaver mellem politiuddannet 
og ikke-politiuddannet personale på dette område.”


